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“Voorbij de financiële crisis” 
 
 
 
 
Inleiding 
 
Op 3 maart 2010 zijn de gemeenteraadsverkiezingen gehouden. Op basis van de uitslag zijn 
besprekingen gevoerd tussen de politieke fracties die deel uitmaken van de gemeenteraad. 
Deze besprekingen hebben geleid tot de vorming van een coalitie van CDA, PvdA en 
ChristenUnie. Consequentie van deze coalitie is dat voor het eerst in de geschiedenis van de 
gemeente Lopik het dagelijks bestuur naast de burgemeester zal bestaan uit drie 
wethouders. Gezamenlijk zijn deze bestuurders gekomen tot een portefeuilleverdeling, die 
aan dit collegeprogramma is gehecht. 
 
Bij de opstelling van dit collegeprogramma is het op 30 maart 2010 door de gemeenteraad 
vastgestelde raadsprogramma mede leidraad geweest. Dit raadsprogramma is een nieuw 
instrument aan het Lopikse duale firmament. Het betreft een spoorboekje met onderwerpen 
waaraan door de volledige raad prioriteit wordt toegekend, waarop het college actief wordt 
gevolgd en waarover naar de inwoners verantwoording zal worden afgelegd.  
 
Aangezien het raadsprogramma de unanieme instemming van alle raadsfracties heeft, zal in 
voorkomende gevallen in het collegeprogramma daar naar verwezen worden. Voor het 
overige kenmerkt dit collegeprogramma zich, evenals het vorige, door hoofdlijnen. Dit past 
het meest bij de wijze van politiek voeren in de gemeente Lopik.  
 
Het centrale thema van het programma is “Voorbij de financiële crisis”.  
 
De financiële crisis zal tot gevolg hebben dat de financiële armslag van het college niet groot 
zal zijn, zeker niet voor nieuwe ambitieuze plannen. Dat betekent niet dat er niets zal 
gebeuren, maar we zullen juist door de crisis moeten zorgen dat onze plannen zijn gericht op 
het zoeken naar kansen voor de samenleving. Met creativiteit zullen we moeten zoeken naar 
mogelijkheden om de werkgelegenheid te behouden voor onze inwoners en zullen we zorg 
dragen voor meer duurzame toepassingen, bijvoorbeeld bij nieuwbouwprojecten. 
 
Een uitgangspunt van het college zal zijn dat het huidige voorzieningenniveau minimaal 
gelijk blijft. Hierin zal het college echter ook een reële bijdrage vragen aan de instellingen en 
verenigingen, waarbij eigen inbreng met vrijwilligers een belangrijk element zal zijn. 
 
Daarnaast maakt het college zich zorgen over de toenemende intolerantie in de 
maatschappij. De kreet “Not in my backyard!” is ook in onze gemeente steeds vaker 
hoorbaar. Het welzijn van de samenleving en de uitvoering van plannen en projecten komen 
daarmee steeds vaker onder druk te staan. Het college zal er alles aan doen wat in haar 
vermogen ligt om aan deze toenemende intolerantie en verharding van de maatschappij een 
halt toe te roepen.  
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Algemeen bestuur 
 
De coalitie staat voor een zelfstandige gemeente Lopik. Voor de effectieve en efficiënte 
uitvoering van specifieke taken wil de coalitie nauwere samenwerking actief opzoeken met 
omliggende gemeenten en andere overheden. Deze samenwerking moet echter wel voor 
Lopik een aantoonbare meerwaarde hebben.  
 
De ontwikkeling van een strategische visie voor de gemeente (Lopik 2030) dient met de 
medewerking van de inwoners, zowel jong als oud, maatschappelijke instellingen en 
bedrijfsleven tot stand gebracht te worden. Zij zullen hier op interactieve wijze bij betrokken 
worden. Wel moet duidelijk zijn van welk interactieniveau sprake is (meeweten, meedenken, 
meewerken, meebeslissen). 
 
Een goede communicatie is van essentieel belang om tot een goede informatie-uitwisseling 
te komen en om de burgerparticipatie te bevorderen. Een belangrijk instrument hierbij 
vormen de bijpraatavonden, die in de vorm van kernbezoeken onverminderd worden 
voortgezet. De inhoud van deze bijpraatavonden zullen gerichter worden ingezet op de 
onderwerpen, die op dat moment spelen. Daarnaast wordt een actievere rol van de 
bezoekers voorgestaan (bv. discussie n.a.v. stellingen, stickeren etc.). De planning van de 
bijpraatavonden zal afgestemd worden op de in de kern spelende actualiteiten. 
 
Een belangrijk element voor het college is de dienstverlening naar de inwoners. Dit moet 
vooral laagdrempelig zijn. Een klantcontactcentrum zal in dit streven een belangrijk 
onderdeel worden. Mogelijkheden die ontwikkelingen op het gebied van digitalisering en ICT 
bieden moeten we inzetten voor deze dienstverlening.  
 
Het college zal de status en structuur van de diverse klankbordgroepen en daarmee het wijk- 
en buurtbeheer heroverwegen. Uitgangspunt hierbij is dat een duidelijke taak- en doelstelling 
wordt beschreven en dat de klankbordgroepen zelfstandig en dus zonder gemeentelijke 
inmenging functioneren. Daarnaast zullen zowel het democratische gehalte van de 
klankbordgroepen als de financiële facilitering een rol hierin spelen. 
 
Zoals in het raadsprogramma reeds is opgenomen, is de raad voorstander van een open, 
eerlijk en transparant bestuur. De coalitie huldigt dan ook het principe dat geen besloten of 
informele raadsvergaderingen plaatsvinden, tenzij dit om zeer dringende (strategische of 
financieel-economische) redenen noodzakelijk is. 
 
Openbare orde en veiligheid 
 
Veiligheid is een basisrecht voor iedereen in Lopik. Het college heeft de ambitie om er 
samen met bewoners en veiligheidspartners voor te zorgen dat de criminaliteit in 2014 10% 
lager is dan in 2009, met een minstens gelijkblijvende aangiftebereidheid. De overlast moet 
in 2014 zijn gedaald met 20% ten opzichte van 2009, evenals het percentage 
onveiligheidsgevoelens in de wijken. Om de doelstellingen veiligheid te behalen hanteert het 
college de volgende prioriteitenstelling: 

 Woninginbraken 

 Overlast 

 Alcohol en drugs 

 Veel voorkomende criminaliteit. 
 
Het integraal veiligheidsplan zal meer een instrument moeten worden waarin de gemeente 
duidelijk maakt op welke plaatsen of kernen veiligheidsproblemen zijn, waardoor in 
samenwerking met de politie meer gerichte maatregelen genomen kunnen worden. 
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De coalitie wil minimaal 1 wijkagent voor de gemeente Lopik erbij. Gelet op de spelende 
problematiek en de formatieve politiebezetting in het verleden, wordt dit noodzakelijk geacht. 
Deze wijkagent zal niet op het bureau moeten zitten, maar zich ophouden “op straat”, zodat 
hij weer gekend wordt. Daarnaast acht de coalitie het noodzakelijk dat met het wijkteam van 
de politie meetbare afspraken worden gemaakt, waarover jaarlijks verantwoording aan de 
raad wordt afgelegd.  
Deze systematiek moet ook gaan gelden voor de brandweer. 
 
De coalitie is voorstander van het wekelijks publiceren van politieberichten op de 
gemeentepagina. Hierbij kan tevens extra aandacht worden besteed aan het doen van 
aangiften. 
 
Het preventieproject “Doe effe normaal”, dat op de basisscholen wordt uitgevoerd, wordt 
onverminderd voortgezet.  
 
In verband met de toenemende problematiek van illegale drinkketen zal beleid ontwikkeld 
worden ter wering hiervan. Onderwerpen als overmatig drankgebruik, sociaalhygiënische 
aspecten en paracommercialisme zullen hier onderdeel van uitmaken.  
 
Het huidige evenementenbeleid zal gehandhaafd worden.   
 
Economische zaken 
 
Binnen dit taakveld zal getracht worden de leegstand in winkels te voorkomen, eventueel 
door functiewijziging.  
 
Aan bedrijfsverplaatsingen wordt, binnen de mogelijkheden die er zijn, constructief 
meegewerkt. Tevens zal bevorderd worden dat ook dienstverlenende bedrijven zich in Lopik 
vestigen. Hierdoor ontstaat een meer gedifferentieerd werkaanbod. 
 
Daarnaast zal vanuit de opbrengst van nieuwe woonwijken een bijdrage worden geleverd 
aan het in stand houden en uitbreiden van bestaande voorzieningen. Dit versterkt de 
leefbaarheid van de kern. 
Economische activiteiten in het buitengebied zullen ter versterking van het vitale platteland 
gefaciliteerd en gestimuleerd worden, zolang deze het buitengebied niet aantasten. 
Initiatieven op het gebied van kleinschalig toerisme worden ondersteund en aangemoedigd. 
 
Onderwijs 
 
In deze collegeperiode wordt onderzocht of het noodzakelijk c.q. wenselijk is om beleid te 
ontwikkelen om de schoolpleinen multifunctioneel te gebruiken. Dit betekent dat de 
schoolpleinen ook na de schooltijden beschikbaar zijn voor het buiten laten spelen van 
kinderen.  
 
Welzijn, sport en cultuur 
 
De bestaande voorzieningen, zoals de dorps- en buurthuizen, zullen minimaal in stand 
worden gehouden en waar nodig worden versterkt. Ditzelfde uitgangspunt geldt voor de 
huidige sportvoorzieningen. 
 
Op welzijnsgebied zal de focus liggen op het jongerenwerk. Dit betekent in ieder geval dat er 
een jongerenwerker is en blijft. Daarnaast zal er een volwaardig jongerencentrum ingericht 
worden.  
 
Ook op het gebied van sport zal de focus op de jongeren liggen. Met name door subsidies 
speciaal op hen te richten zullen we trachten zoveel mogelijk jongeren te laten sporten. 
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Daarnaast zullen we ook alle mogelijkheden van het “BOS” project benutten. 
 
Er dient een heroriëntatie plaats te vinden op het doel van de subsidieverstrekking. Op dit 
moment vindt veelal een generieke subsidieverstrekking plaats voor bepaalde activiteiten. Dit 
betekent dat ook mensen die de activiteit op zich best zouden kunnen betalen, ook van de 
subsidieverstrekking meegenieten. De coalitie vindt dat het systeem van subsidiëring, naast 
instandhouding van de voorziening, vooral een vangnet moet zijn voor de inwoners, die de 
betreffende activiteiten niet kunnen betalen. Daarnaast dient de eigen verantwoordelijkheid 
van de aanvrager voorop te staan en dienen reële contributies te worden geheven (“de 
gebruiker betaalt”). 
 
Voor het gebied van de Rolafweg-zuid zullen de voorzieningen gerealiseerd worden 
(skatebaan, de voorzieningen voor S.V. Lopik en de tennisvereniging, parkeergelegenheid 
en accommodatie van de scouting), die onderling op elkaar afgestemd moeten zijn. 
 
Met de bouw van het dorpshuis Lopik zal voortvarend een start worden gemaakt. 
Voorwaarde om tot uitvoering over te gaan is dat er sprake is van een sluitende exploitatie. 
 
Ook met het dorpshuis Benschop zal, binnen de door de raad gestelde kaders, op 
voortvarende wijze een aanvang worden gemaakt. 
 
Werk- en inkomen 
 
Het college wil de mogelijkheden van het invoeren van een budgetcoach onderzoeken. 
Hiermee kan het probleem van het krijgen van schulden aan de voorkant aangepakt worden. 
 
Waar mogelijk zal de werkgelegenheid gestimuleerd worden door investeringen, die reeds 
gepland zijn, naar voren te halen. Dit kan door de mogelijkheden van de Crisis- en 
Herstelwet te benutten. Met name voor bouw- en onderhoudsprojecten kan dit een positief 
effect hebben op de werkgelegenheid. 
 
Bij het inzetten van re-integratiegelden wordt de voorkeur gegeven aan een duurzame 
plaatsing boven het hebben van tijdelijk werk. 
 
Het huidig beleid van het stimuleren van scholing voor alleenstaande ouders die in de 
bijstand zitten met kleine kinderen en hun vrijstelling van de sollicitatieplicht zal worden 
voortgezet.  
 
De verkorte procedure voor het aanvragen van bijstand zal z.s.m. ingevoerd worden. 
 
Zorg 
 
Naar voorbeeld van de Kadernota Welzijn wordt een Kadernota Zorg opgesteld. Hierdoor zal 
meer inzicht in de uitvoering, cijfers en gegevens op het gebied van de zorg worden 
verkregen. 
 
Domotica wordt zo veel als mogelijk toegepast. Dit betekent dat bij nieuwbouwprojecten 
gestimuleerd wordt dat diverse voorzieningen, bv. op ICT-gebied, in het project worden 
meegenomen. Daarnaast zal in deze collegeperiode nieuw beleid voor woningaanpassingen 
opgesteld worden. Uitgangspunt hierin is dat mensen zoveel mogelijk in hun eigen omgeving 
en kern kunnen blijven wonen.  
 
Ook zal in dit verband ingezet worden op het flexibel toepassen van bestemmingen in de 
kernen (bv. unit plaatsen in tuin), uiteraard met inachtneming van alle belangen. 
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Het WMO-loket wordt in het op te richten klantcontactcentrum ondergebracht. Deze 
frontoffice is toegankelijk, laagdrempelig en klantvriendelijk. Onderzocht zal worden of het 
Centrum voor Jeugd en Gezin onderdeel gaat uitmaken van het klantcontactcentrum of dat 
het elders moet worden gerealiseerd. 
 
Natuur, milieu en oudheidkunde 
 
Gedurende deze collegeperiode zal gebiedseigen geluidbeleid ontwikkeld worden.  
 
Daarnaast zal stimulering van het verwijderen van asbest plaatsvinden. Echter, niet op 
kosten van de gemeente.  
 
De coalitie wil blijven inzetten op een betere afvalscheiding. Onderzocht zal worden of de 
inzameling van afval weer in eigen hand zal worden genomen. 
 
Aan de Agenda Vitaal Platteland wordt uitvoering gegeven en de natuureducatie op de 
basisscholen wordt gecontinueerd. 
 
Ruimtelijk beleid en volkshuisvesting 
 
In algemene zin zal ingezet worden op mogelijkheden voor woningbouw in de kernen Lopik 
en Benschop. Aan het bestaande beleid van minimaal 30% sociale woningbouw zal 
uitvoering worden gegeven. 
 
Aan het project Groepswonen van Ouderen wordt zo spoedig mogelijk uitvoering gegeven. 
 
Daarnaast zal ruimschoots invulling gegeven worden aan het maken van prestatieafspraken 
met de woningbouwcorporaties. Hierbij dient niet alleen gedacht te worden aan het soort 
bouw, soort woning, grondprijzen e.d., maar ook aan andersoortige afspraken zoals 
buurtbemiddeling en budgetcoach. 
 
Ten aanzien van de intensieve veehouderij zal een terughoudend beleid gevoerd worden. Dit 
betekent dat er geen ruimte is voor nieuwe bedrijven en dat er slechts beperkte 
mogelijkheden bestaan voor uitbreiding van bestaande bedrijven. Voor grondgebonden 
veehouderij blijven de ontwikkelmogelijkheden binnen de huidige kaders bestaan. 
 
Beheer 
 
In overeenstemming met het gestelde in het raadsprogramma zal een wegenbeleidsplan 
opgesteld worden, dat een nadere prioritering mogelijk maakt in het onderhoud van de 
wegen. Een structurele verbetering van de bermen zal hiervan onderdeel zijn. Tevens zal, al 
dan niet via het wegenbeleidsplan, een nadrukkelijke afweging gemaakt moeten worden of 
alle bestaande bruggen in stand gehouden moeten worden en/of de huidige functie 
aangepast moet worden. 
 
Het verkeer van en naar Salmsteke zal beter gereguleerd worden. Sluipverkeer via Jaarsveld 
zal in dit verband worden tegengegaan. 
Het project handhaving Lekdijk van de politie zal geëvalueerd worden. Hierna zullen zonodig 
maatregelen getroffen worden t.a.v. het gemotoriseerde verkeer op de Lekdijk.  
 
Middelen 
 
Centraal uitgangspunt is een structureel sluitende begroting. Een terughoudend beleid zal 
worden toegepast m.b.t. het verhogen van de gemeentelijke belastingen. 
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In het kader van de bezuinigingen zal een vaste systematiek toegepast worden. Hierbij is 
sprake van een rangorde: 

1. ambities bijstellen. Met nieuw beleid zal terughoudend worden omgegaan (nieuw 
voor oud). 

2. temporiseren van huidig beleid. Huidig beleid wordt uitgesteld of vertraagd 
ingevoerd. 

3. personeel. Op personele kosten en kosten van de ambtelijke organisatie wordt 
een versobering toegepast. 

4. onderzoek naar weerstandsvermogen en verlaagde rentetoerekening gebruiken. 
5. bezuinigen op bestaande voorzieningen. 
6. lastenverhoging voor burgers doorvoeren. 

 
Dit betekent dat het verhogen van de lastendruk voor de inwoners een uiterst middel is. 
Bij de bezuinigingen is in principe alles bespreekbaar. Zo zal in het kader van het 
welzijnsbeleid vooral naar de grote subsidiegebruikers gekeken worden. Daarnaast zullen de 
gemeentelijke tarieven, waar mogelijk, kostendekkend zijn.  
 
Aangezien de omvang van de bezuinigingen op dit moment nog niet bekend is en deze 
problematiek naar verwachting in de jaren 2012 en verder gaat spelen, wil de coalitie de 
beschikbare tijd gebruiken om een concreet plan van aanpak te maken. Uitgangspunt daarin 
zal zijn de hierboven beschreven rangorde. 
 
Daarnaast zal actief middelen uit provinciale, landelijke en Europese geldstromen geworven 
worden.  
 
Slotwoord 
 
Met dit programma en de daarin opgenomen uitgangspunten en beleidsvoornemens komen 
we met een gezamenlijke inspanning de financiële crisis voorbij en richten we ons op een 
bestendige toekomst voor onze lokale gemeenschap. Een toekomst die past bij onze 
gemeente! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bijlage: portefeuilleverdeling 
 



 
 

 
 

Portefeuilleverdeling 
 
 
Burgemeester mr. R.G. Westerlaken-Loos 
Algemene en bestuurlijke zaken 
Intergemeentelijke samenwerking 
Coördinatie beleid 
Dualisme 
Openbare orde en veiligheid 
Buurtbemiddeling 
Representatie 
Communicatie 
Personeel en organisatie 
Burgerzaken 
Dienstverlening 
Gezondheidszorg 
Economische zaken 
 
Projecten: - Lopik 2030 (strategische visieontwikkeling) 

 - ontwikkeling Klantcontactcentrum 
 
 

 
Wethouder G.J. Spelt (CDA) 
1

e
 loco-burgemeester 

 
Ruimtelijke ontwikkeling en beheer 
Vergunningverlening en handhaving 
Volkshuisvesting 
Verkeer 
Infrastructuur en gemeentewerken 
Gemeentereiniging 
Grondexploitatie 
Accommodaties en gebouwenbeheer 
 
Projecten: - Centrumplan 

- Woningbouwprojecten 
- Revitalisering bedrijventerrein 

 
 
 
Wethouder K.A.C. de Korte-de With (ChristenUnie) 
2

e
 loco-burgemeester 

 
Wet Maatschappelijke Ondersteuning: 

- Indicatiestelling 
- Maatschappelijke dienstverlening 
- Ouderenbeleid 
- Jeugdbeleid 
- Welzijn 
- Vrijwilligerswerk 

Kinderopvang 
Sociale zaken 
Vreemdelingenbeleid 
Onderwijs, leerplicht, volwasseneneducatie en inburgering 
 
Project:  - Centrum voor Jeugd en Gezin 
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Wethouder W.F. Perlot (PvdA) 
3

e
 loco-burgemeester 

 
Sport 
Kunst en cultuur 
Wijk- en buurtbeheer 
Natuur, landschap en milieu 
Waterplan 
Recreatie en toerisme  
Monumentenzorg 
Informatiebeleid en Automatisering 
Financiën 
 
Projecten: - Dorpshuis Lopik 

- Dorpshuis Benschop 
 

 


